
  OSTERØY KOMMUNE  

Møteprotokoll 

for 

Heradsstyret 
 

Møtedato: 12.12.2018 

Møtestad: Osterøy rådhus - heradsstyresalen 

Møtetid: kl. 16.00 – kl. 22.20 

 

      

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Jarle Skeidsvoll KRF Ordførar 

Kari Laurhammer Mjøs KRF Medlem 

Audun Mosevoll KRF Medlem 

Mortensen, Alf Terje FRP Varaordførar 

Kim Andre Hartveit FRP Medlem 

Ragnar Tyssebotn FRP Medlem 

Sigmund Faugstad FRP Medlem 

Hildegunn Mo FRP Medlem 

Einar Skjerping FRP Medlem 

Johannes Bysheim AP Medlem 

Torunn Åsheim  AP Medlem 

Robert Eikeland AP Medlem 

Øyvind Litland AP Medlem 

Tone Mjelde AP Medlem 

Rita Aud Tveiten AP Medlem 

Andrea Hartveit AP Medlem 

Jørgen Varden AP Medlem 

Ingemar Tepstad H Medlem 

Atle Solberg H Medlem 

Berit Moslett Borge H Medlem 

Hjalti Heimir Gislason H Medlem 

Johannes Haugland SP Medlem 

Jon Flydal Blichfeldt MDG Medlem 

Silje Midtbø Vevle MDG Medlem 

Kjersti Ingolvsdotter 
Vevatne 

V Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem Parti Rolle 

Annbjørg Bysheim Herland KRF Medlem 

Lars Fjeldstad SP Medlem 
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Frammøtte varamedlemmer Parti Erstattar medlem 

Eldbjørg Ryste Hølleland KRF Annbjørg Bysheim Herland 

Turid Bjørndal Njåstad SP Lars Fjeldstad 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: Rådmannen, utvalssekretærar, sektorleiarar og 
økonomisjefen.  
  
   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

091/18 Godkjenning av innkalling og sakliste 

092/18 Godkjenning av møtebok 

093/18 Referatsaker og meldingar 

094/18 Budsjett 2019 - framlegg til drifts og investeringsbudsjett 

095/18 Budsjettjusteringar 2018 

096/18 Mellombels byggje- og tiltaksforbod  for deler av Votlo der det kan oppstå fare for 
naturskade 

097/18 Kommunen sitt ansvar for tilsyn med sal av tobakksvarer - innføring av årleg gebyr 

098/18 Kommunestyre- og fylkestingvalet 2019 - røystekrinsinndeling og røystetider 

099/18 Kjellaren Restaurant AS - søknad om skjenkeløyve i samband med ny medeigar i 
verksemda 

100/18 Revisjon av Temaplan for trafikksikring 2016 - 2020, handlingsdelen, punkt C til H - 
oppnemning av arbeidsgruppe 

101/18 Interpellasjon - sosialhjelp og barnetrygd 

  

Orienteringar og anna ved starten av møtet  

- Møtet vart opna med toraderspel frå Kristoffer Kleiveland.   

- Presentasjon frå Klimapartnere i Hordaland ved Anne-Kathrine Torvund og Klimastiftelsen ved Lars-

Henrik Paarup Michelsen.   

- Spørjetime: Tre representantar frå Barnehage- og Foreldreopprøret møtte. Dei stilte spørsmål om 

kva kommunen og politikarane gjer for å betre bemanninga i barnehagane i kommunen.  

Ordføraren svara at kommunen vil oppfylle krav om ny bemanningsnorm frå 2019, og at det i 

barnehagane kontinuerlig vert jobba med implementering av rammeplanen. Planarbeidet som er i 

gang vert med å gje vidare innhald i barnehagesektoren.  

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
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091/18: Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

   

   

12.12.2018 HERADSSTYRET 

Det var ikkje merknader til innkalling og saksliste.  
----------------------------------------------------------------- 
Det vart varsla nokre spørsmål til slutten av møtet.  
 
 

HS - 091/18 VEDTAK: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

092/18: Godkjenning av møtebok 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå 31.10.18 vert godkjend. 

 

   

12.12.2018 HERADSSTYRET 

Det var ikkje merknader til utsend møteprotokoll.   
 

HS - 092/18 VEDTAK: 

Møteprotokoll frå 31.10.18 vert godkjend. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

093/18: Referatsaker og meldingar 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 
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12.12.2018 HERADSSTYRET 

AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
  
 

HS - 093/18 VEDTAK: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

094/18: Budsjett 2019 - framlegg til drifts og investeringsbudsjett 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Budsjett  for 2019 med investeringsplan 2019 til 2022 vert vedteke på grunnlag av rådmannen 
si saksutgreiing til formannskapet inkl budsjettdokument og hovudoversikter, og med slike 
driftsrammer for 2018: 

Sum rammeområda inkl. sjølvkost  460 845  

 

Midlar til fordeling (frå 1A)               446 645                                                

  

Rådmannen/stabsseksjonar              40 580  

     

IKTNH *                 5 400  

Oppvekst, undervisning og 

kultur  

           192 735  

Helse, omsorg og sosial             182 858  

Samfunnsutvikling teknisk 

drift, plan, teknisk 

forvaltning, brann og 

redning, reinhald)   

             47 872  

 Sjølvkostområda 

(gebyrfinansiert)  

             -  8 600  
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* Dette er mva-utgift. Den motsvarast av tilsvarande inntekt (mva-kompensasjon) på Sentrale 
postar. 

1. Alle kommunale avgifter, gebyr, betalingssatsar og vederlag vert auka med 3 % frå 01.01.19 
med mindre anna er nemnd særskild i budsjettpremissane, dette vedtaket eller andre reglar 
som fylgjer av lov eller føresegn.  

2. Føresegner for tømming av slamavskiljarar, tette tankar m.v. for Osterøy kommune vert, i 
medhald av Lov av 13.03.1981 nr. 6 om vern mot forureining og om avfall(Forureinsingslova) § 
26, 3. ledd, § 30, 2. og 3. ledd og §34, endra i tråd med vedlagde framlegg datert 13.11.2018, 
gjeldande frå 01.01.2019. 

3. Med verknad frå 01.01.2019 vert gebyr- og avgiftssatsane innan dei tekniske tenestene vatn, 
avlaup, slam, og feiing (sjølvkost) endra/fastsett i tråd med vedlagte dokument: «Framlegg til 
gebyr Tekniske tenester 2019» 

4. Gebyrsatsane for tekniske forvaltningstenester vert endra/fastsett frå 1.1.19 i tråd med 
vedlagte dokument: «Gebyrregulativ 2019 Plan-teknisk forvaltning  - framlegg». 

5. Renovasjonsgebyr. 
 a. Osterøy kommune vedtek at BIR Privat AS får delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing 
av avfallsgebyret på vegne av Osterøy kommune, jfr § 12 i Forskrift om handtering av avfall frå 
hushaldning. 
 b. Prisen på renovasjonstenesta for 2019 vert sett ned med 0,5 %, med unntak av eigendelen 
for levering til gjenvinningsstasjonane og einskilde tenester utanfor standard renovasjon. Desse 
vert uendra. Kommunal påslag vert sett til kr 12. 
c. Osterøy kommune vedtek avfallsgebyr i tråd med vedlagte prismatrise i dokumentet: 
Renovasjonsgebyr Osterøy kommune 2018. 
 

6. Satsane for foreldrebetaling i barnehage vert halde i samsvar med statlege føringar i 
statsbudsjettet (maksimalpris). 

7. Betalingssatsane for Skulefritidsordning (SFO) vert slik: 
a. Mindre enn 9 timar veke                    kr.1 395 (uendra) 
b. 9-15 timar veke                                     kr.1 695 (uendra) 
c. Meir enn 15 timar veke                       kr.1 995 (uendra) 

8. Brukarbetaling for kulturskulen vert sett til kr 4 300 pr år (uendra). 

9. Fribeløp og eigendelar for kommunale helse- og omsorgstenester vert fastsett i samsvar med 
I-rundskriv for 2019 frå helse- og omsorgsdepartementet.  
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10. Husleige i kommunale bygg for løpande avtalar vert auka tilsvarande endringa i 
konsumprisindeks sidan siste regulering, så langt  anna ikkje følgjer av tidlegare vedtak i 
heradsstyret eller lov/føresegn. Ved inngåing av nye leigeavtalar vert husleiga tilpassa 
marknadspris. 

11. Låneopptak (nye lån) til finansiering av investeringsprosjekt budsjettert i 2019 vert kr 70,4 
millionar, herav sjølvkostlån kr 23,4 millionar. 
 
12.  Låneopptak til formidlingslån (Husbanken) vert sett til kr 8 millionar. 
 

13. Heradsstyret vedtek gjeldande låneportefølje for Osterøy kommune som følgjer som vedlegg 
til saka. Rådmannen står fritt til å betale budsjetterte avdrag på dei låna rådmannen finn det 
føremålstenleg, uavhengig av opprinneleg vedtak. 

14. Eigedomsskatt vert vidareført på alle eigedomar i Osterøy kommune for 2019. 
a. Eigedomsskattesatsen vert sett til 7 promille (lova sin maksimalsats).   
b. Eigedomsskattesatsen for bustad- og fritidseigedomar vert sett til 4,15 promille,  jfr. 
eigedomsskattelova paragraf 12 bokstav a.  
c. Botnfrådrag for bustaddelen på eigedomar vert sett til kr 0. 
d. Det vert nytta formuesverdiar frå Skatteetaten som grunnlag for eigedomsskattegrunnlaget 
for bustadeigedomar der slike verdiar ligg føre 
e. Klagenemnda for eigedomsskatt får kompetanse til å handsama klager etter paragraf 19 i 
eigedoms-skattelova, jfr. paragraf 20 i eigedomsskattelova. 

15. Saker som kan medføra endring av dei vedtekne budsjettrammene skal leggjast fram for 
formannskap/heradsstyre til avgjerd før tiltak vert sett i verk. 

16. Rådmannen har framleis fullmakt til å gjera unntak i særskilde høve. I slike høve skal 
formannskapet/heradsstyret snarast orienterast om dette. 

17. Budsjettoverskridingar skal dekkast innan eige budsjettområde. 
18. Budsjettramma til Kyrkjeleg Fellesråd vert sett til kr 5,4 millionar inkl kommunal 

tenesteyting. 

 

 

21.11.2018 FORMANNSKAPET 

Økonomisjefen møtte i saka. Sektorleiar helse, omsorg og sosial møtte for å svara på spørsmål kring 
foreslåtte innsparingstiltak. 
Følgjande dokument vart delte ut til møtet: 
FAU og SU ved Osterøy ungdomsskule - innspel til skulebudsjettet 
Osterøy Fysioterapi DA - uttale til budsjettframlegget 
-------------------------------------------------- 
Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 15.20 - kl. 15.30 med gruppemøte for AP og V og for FRP. 
-------------------------------------------------- 
Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 15.30 - kl. 15.40 med gruppemøte for FRP, MDG, H og AP 
-------------------------------------------------- 
Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg på vegner av V, KRF, AP, H, KRF og SP: "Formannskapet legg 
rådmannen sitt driftsbudsjett til grunn, med desse endringane.: 
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Midlar vert teke frå disposisjonsfondet, og fordelt slik: 
 
Kjøken på Osterøytunet: 725.000,- 
Driftstilskot til fysioterapi 181.000,- 
Vikarar barnehage 500.000,- 
Båtrute i Osterfjorden 276.250,- 
 
Når det gjeld budsjettet sine konsekvensar for Helse og omsorg, viser Formannskapet til forslag til 
tiltak i investeringsbudsjettet, knytt til etablering av omsorg+. Dette er i samsvar med plan for 
endring i omsorgssektoren." 
 
Ordføraren gjorde slikt fellesframlegg: "Det vert løyvd inntil 5 millionar kroner over ein periode på tre 
år (frå 2019) til etablering av arena for næringsutvikling. Midlar vert henta frå tidlegare avsetning til 
nærings- og utviklingsfond (H-sak 058/18). 
Som del av denne ramma skal det etablerast og driftast ein frivilligsentral. 
Tiltaka er tenkt samlokalisert i bankbygget i Lonevåg. 
Det vert sett ned ein komité for snarleg å setja rammer tiltaket. Komiteen skal vera samansett av 
representantar frå administrasjonen og formannskapet. 
Tiltaka skal evaluerast etter 2 år." 
 
Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Rådmannen sitt framlegg til budsjett vert vedteke som 
framlagt, med følgjande endringar. 
-avdeling og kjøkkendrifta på sjukeheimen vert oppretthalde. Fysioterapiheimel vert og oppretthalde 
som i dag (181000). Inndekning til dette vert som generelt nedtrekk i sektoren. 
 
Eigedomsskatten vert som i dag. Differansen i rådmannen sitt framlegg vert å dekke med 
fondsmidlar. Den kommunale drifta må nedjusterast tilsvarande gjennom driftsåret 2019, slik at det 
ikkje vert naudsynt å nytte fondsmidlar eller eigedomsskatt over 3,15 promille i året 2020. 
Ytterlegare endringar kan komme." 
 
Investeringsbudsjettet: 
Ordføraren, gjorde slikt fellesframlegg: "Det vert sett av kr 2 mill. til infrastrukturutbygging." 
 
Verbalforslag 
Ordføraren gjorde slikt framlegg: "Klima og miljøtiltak: 
1. Kjeldesortering: Osterøy kommune innfører kjeldesortering i heile si verksemd innanfor tilbodet av 
fraksjonar til vår avtalepart, BIR Bedrift. Eksempel på fraksjonar er papir, plast, metall, glas, batteri, 
m.fl. Det skal og på sikt leggast til rette god handtering av biologisk avfall (t.d. gjennom 
kompostering). 
 
2. Medlemskap, Klimapartner: 
Klimapartner er eit nettverk av verksemder og kommunar – som gjennom målretta og praktisk arbeid 
inspirerer, utfordrar og gjev råd om korleis kommunane kan gjera gode prioriteringar og val i eiga 
verksem. Osterøy har vore invitert «observatør» siste året (ordføraren) og er invitert, saman med Os 
og Voss å vera med som nye medlem i 2019 (frå før er Hordaland fylkeskommune og Bergen 
kommune medlem i nettverket)." 
 
3. Kommunale kjøretøy: 
Alle nye kjøretøy i kommunen skal vera nullutslepp. Om det kan sannsynleggjerast at bruk av 
nullutslepp-køyretøy aukar negative konsekvensar for helse og tryggleik i samband med løysing av 
kommunale oppgåver / oppdrag, skal fossile kjøretøy vurderast. Det skal leggjast til rette for ein 
ladeinfrastruktur som sikrar tenleg bruk av kommunale nullutslepp køyretøy. 
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AVRØYSTING - driftsbudsjettet 
Alternativ avrøysting 
Fellesframlegget frå V/KRF/AP/MDG/H/SP - 7 røyster (1V/1KRF,2AP,1MDG,1H,1SP) 
Alf T. Mortensen sitt framlegg   - 2 røyster (2FRP) 
 
Fellesframlegg utviklingsarena                -  samrøystes tilrådd 
 
 
Investeringsbudsjettet 
Fellesframlegg infrastruktur   - samrøystes tilrådd 
Verbalframlegg 
Verbalframlegg kommunale bilar                         -    tilrådd med 7 røyster (1KRF,2AP,1MDG,1H,1SP,1V) 
                                                                                          mot 2 røyster (2FRP) 
 
Verbalframlegg kjeldesortering               -             samrøystes tilrådd 
Verbalframlegg medlemskap               -             samrøystes tilrådd 
 
 

FS - 119/18 VEDTAK: 

Innstilling til vedtak i heradsstyret: 
"Formannskapet legg rådmannen sitt framlegg til driftsbudsjett til grunn, med desse endringane.: 
 
Midlar vert teke frå disposisjonsfondet, og fordelt slik: 
 
Kjøken på Osterøytunet: 725.000,- 
Driftstilskot til fysioterapi 181.000,- 
Vikarar barnehage 500.000,- 
Båtrute i Osterfjorden 276.250,- 
 
Når det gjeld budsjettet sine konsekvensar for Helse og omsorg, viser Formannskapet til forslag til 
tiltak i investeringsbudsjettet, knytt til etablering av omsorg+. Dette er i samsvar med plan for 
endring i omsorgssektoren. 
 
Det vert løyvd inntil 5 millionar kroner over ein periode på tre år (frå 2019) til etablering av arena 
for næringsutvikling. Midlar vert henta frå tidlegare avsetning til nærings- og utviklingsfond (H-sak 
058/18). 
Som del av denne ramma skal det etablerast og driftast ein frivilligsentral. 
Tiltaka er tenkt samlokalisert i bankbygget i Lonevåg. 
Det vert sett ned ein komité for snarleg å setja rammer tiltaket. Komiteen skal vera samansett av 
representantar frå administrasjonen og formannskapet. 
Tiltaka skal evaluerast etter 2 år. 
 
Investeringsbudsjettet tillegg til rådmannen sitt framlegg 
Det vert sett av kr 2 mill. til infrastrukturutbygging." 
 
Verbalframlegg: 
"Klima og miljøtiltak: 
1. Kjeldesortering: Osterøy kommune innfører kjeldesortering i heile si verksemd innanfor tilbodet 
av fraksjonar til vår avtalepart, BIR Bedrift. Eksempel på fraksjonar er papir, plast, metall, glas, 
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batteri, m.fl. Det skal og på sikt leggast til rette god handtering av biologisk avfall (t.d. gjennom 
kompostering). 
 
2. Medlemskap, Klimapartner: 
Klimapartner er eit nettverk av verksemder og kommunar – som gjennom målretta og praktisk 
arbeid inspirerer, utfordrar og gjev råd om korleis kommunane kan gjera gode prioriteringar og val 
i eiga verksem. Osterøy har vore invitert «observatør» siste året (ordføraren) og er invitert, saman 
med Os og Voss å vera med som nye medlem i 2019 (frå før er Hordaland fylkeskommune og 
Bergen kommune medlem i nettverket). 
 
3. Kommunale kjøretøy: 
Alle nye kjøretøy i kommunen skal vera nullutslepp. Om det kan sannsynleggjerast at bruk av 
nullutslepp-køyretøy aukar negative konsekvensar for helse og tryggleik i samband med løysing av 
kommunale oppgåver / oppdrag, skal fossile kjøretøy vurderast. Det skal leggjast til rette for ein 
ladeinfrastruktur som sikrar tenleg bruk av kommunale nullutslepp køyretøy." 

 

22.11.2018 ELDRERÅDET 

I saka møtte rådmannen for å presentere  førebels framlegg  til drifts- og investeringsbudsjett for 
2019. Sektorleiar for helse- omsorg og sosial møtte i saka for å svare på spørsmål.  
-------------------------------------------------------------------------------- 
Det vart ikkje gjort vedtak i saka. Saka vart teken til orientering.  
 
 

ELD - 021/18 VEDTAK: 

Saka vert teken til orientering.  
 

 

22.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

I saka møtte rådmannen for å presentere  førebels framlegg  til drifts- og investeringsbudsjett for 
2019. Sektorleiar for helse- omsorg og sosial møtte i saka for å svare på spørsmål.  
----------------------------------------------------------------------------------- 
Det vart ikkje gjort vedtak i saka. Saka vart teken til orientering.  
 
 

RFF - 019/18 VEDTAK: 

Saka vert teken til orientering.  

 

 

12.12.2018 HERADSSTYRET 

Dokumentet «Uttale frå elevrådet ved Osterøy ungdomsskule om bortfall av ekstra stillingar i 
budsjett for 2019», datert 01.12.18 vart delt ut i møtet.   
-------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for FRP kl. 17.32 - kl. 17.38.  
--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Driftsbudsjett 
 
Kjersti Vevatne, V, gjorde slike framlegg:  
 

Kartlegging av skulevegar  
Det vert sett av kr. 50 000 til kartlegging av skulevegar på Osterøy. Kartarbeidet skal basere seg på 
kjente data, og vise geografiske opptaksgrenser for skulane (nærskuleprinsippet), registrerte 
busstopp, 2/4 km-grense langs veg frå skulane, g/s-vegar, og trafikale data som ulykker, ÅDT og 
fartsgrense. Dette skal vere eit grunnlagsarbeid for vedtak i sak 084/16 (ny vurdering av kommunale 
retningslinjer om fri skuleskyss på grunn av særleg farleg eller vanskeleg skuleveg) og vil òg vere 
nyttig for arbeid med rullering av handlingsdelen av trafikksikringsplanen ref. vedtak i HS. 31.10.18." 

Framlegget vart trekt før avrøysting.  

Verbalforslag: reforhandling av intensjonsavtalen om samanslåing  
"Osterøy kommune er i ein svært utfordrande økonomisk situasjon. Dei neste åra ser ut til å bli enno 
meir krevjande når det gjeld tenestetilbodet. Med bakgrunn i dette tek rådmann straks kontakt med 
Bergen kommune, med mål om å starte re-forhandling av intensjonsavtalen om samanslåing, som 
vart signert i 2016. Det vert sett saman ei gruppe av 3 representantar, inkludert ordførar, som saman 
med Rådmannen utgjer eit forhandlingsutval frå Osterøy kommune. Utkast til ny avtale skal leggjast 
fram for heradsstyret snarast mogeleg, og innan juni 2019." 
  

Johannes Bysheim, AP, gjorde slikt framlegg:  

To stillingar ved Osterøy ungdomsskule 
"Dei to stillingane ved Osterøy ungdomsskule, som i framlagt budsjett frå Rådmann er teke ut, vert 
vidareført. 
Inndekning: disposisjonsfond." 

Framlegget vart trekt før avrøysting.  

Ordføraren gjorde slike framlegg:  
 
Verbalforslag - nærings- og utviklingsfond  
"1. Med utgangspunkt i HS-sak 058/18 (fond for utvikling i Osterøy kommune - «Nærings- og 
utviklingsfond»), vert det sett ned ei adhoc-komité som innan første kvartal skal utarbeide framlegg 
til føremål og forvalting av Nærings- og utviklingsfondet. Arbeidsgruppa skal vere samansett av 
representantar for administrasjonen, tre medlemmer frå heradstyret og ressurspersonar frå 
kompetansemiljø og næringsliv, lokalt og/eller frå Bergensregionen. 
2. Arbeidsgruppa skal legga fram ein plan for etablering og grunnfinansiering – frå fondsmidlar - av 
ein framtidsretta arena for utvikling av næringslivet i Osterøy innan områda industri, landbruk, 
havbruk, reiseliv og fornybar. Tiltaket skal omfatte eit vidt spekter av tilbod, frå gründervegleiing til 
utvikling av nye produkt og tenester. 
3. Arbeidsgruppa skal vurdere etablering av ein frivilligsentral – samlokalisert med arena for 
næringsutvikling. 
4. Føremål, forvalting og plan for etablering av arena for næringsutvikling skal vedtakast av 
heradstyret. 
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5. Arena for næringsutvikling skal evaluerast etter 2 år i drift." 
 

Framlegget vart trekt før avrøysting.  

Revidert verbalforslag i  innstilling frå formannskapet: Medlemskap, Klimapartner  
"Osterøy kommune søkjer medlemskap i Klimapartnere Hordaland våren 2019. Kommunen har det 
siste året vore observatør og vert no invitert inn som ein av tre nye kommunar i nettverket av private 
og offentlege verksemder i Hordaland. Målet med medlemskapet i Klimapartnere er å redusere 
klimagassutslepp og stimulere til grøn samfunns- og næringsutvikling. I kommunen sitt arbeid med 
desse måla, vil kommunen søkje statlege Klimasats-midlar." 
 
Framlegget vart trekt før avrøysting.  
 
Investering - "Omsorg +" 
"Heradsstyret ber rådmannen i første kvartal 2019 starta arbeidet med prosjekt for utvikling og 
utbygging av tilbod om forsterka omsorgsbustader i Osterøy («Omsorg+»). 
Bustadane skal lokaliserast på kommunal eigedom ved Osterøytunet. 
Etter ein innleiande forstudie, skal planlegging (reguleringsplan) og prosjektering gjennomførast 
parallelt. 
Heradstyret set av ei førebels ramme på 2 mill. kr for tiltaket for budsjettåret. 
Heradstyret føreset at prosjektet samla er nyskapande gjennom val av arkitektur (estetikk og 
funksjon), teknologiske løysingar (velferdsteknologi, smarthusteknologi), energieffektivitet (plusshus) 
og val av berekraftige material og løysingar. 
Rådmannen skal i heradstyremøte våren 2019 gjera greie for føresetnader, rammer og plan for 
arbeidet." 
 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slike framlegg:  

Verbalforslag om forenkling av søknadsprosessar  
"Rådmannen får i oppgåve å kome tilbake med eiga sak der det kjem forslag til korleis ein kan 
forenkle søknadsprosessar, gje ei forenkla og meir effektiv sakshandsaming i plan, byggesaker og 
landbrukssaker. Føremålet med saka er å gje innbyggarane og søkjarane ei betre oppleving av 
søknadsprosessen, og samstundes kunne redusere arbeidsmengda i sakshandsaminga." 
 
Verbalforslag om Samfunnsutviklingsfond  
"Salsinntekter frå skulebygg og andre kommunale eigedomar vert sett av til eit 
samfunnsutviklingsfond. Fondet skal nyttast til infrastruktur, trivselstiltak, andre tiltak som kan bidra 
til å betre folkehelsa ute i lokalmiljøa. Heradsstyret godkjenner vilkår for fondet som eiga sak på 
nyåret. 
 
Eigedomen «Øyasetra» og elles andre kommunale eigedomar som ikkje vert nytta, vert lagt ut for sal 
med god og synleg annonsering." 
 
Budsjettendringar i helse- og omsorg 
"Rådmannen sitt framlegg til budsjett vert vedteke som framlagt, med følgjande endringar. – drifta 
og tal sengeplassar ved sjukeheimen vert oppretthalde. Kjøkendrifta på sjukeheimen vert 
oppretthalde. Fysioterapiheimel vert ikkje kutta. 
Inndekning til dette vert som generelt nedtrekk i sektoren." 
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Eigedomsskatt 
"Eigedomsskatten vert halde på 3,15 promille for budsjettåret 2019. Differansen i rådmannen sitt 
framlegg vert å dekke med fondsmidlar. Den kommunale drifta må nedjusterast tilsvarande gjennom 
driftsåret 2019, slik at det ikkje vert naudsynt å nytte fondsmidlar eller eigedomsskatt over 2,65 
promille i året 2020." 

Johannes Bysheim, AP, gjorde slikt framlegg:  
 
Lærarstillingar på ungdomsskulen 
"Dei to stillingane ved Osterøy ungdomsskule, som i framlagt budsjett frå Rådmann er teke ut, vert 
vidareført. 
Inndekning: disposisjonsfond. 
 
Gitt den økonomiske situasjonen Osterøy kommune er i, og dei nedskjeringane som vert gjennomført 
i alle sektorar, kan ikkje Osterøy Ungdomsskule legga til grunn at stillingane vert vidareført i 
budsjettet for 2020." 
 
Framlegget vart trekt før avrøysting.  
 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte mellom ordførar og gruppeleiarane for partia 
AP, H, V, SP, KRF og MDG frå kl. 18.22 - kl. 18.41.   
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slike framlegg:  
 
Vikarar i barnehage 
"Vikarar i barnehagane vert sikra. Finansieringa av dette vert å gjere innanfor sektoren sine eigne 
rammer. Dei vert henta frå integrering og læring med eit tilsvarande nedtrekk der." 
 
Båtrute i Indre Osterfjorden  
"Båtrute til Indre Osterfjorden vert finansiert gjennom eit tilsvarande generelt nedtrekk i sektor for 
samfunnsutvikling." 
 
Johannes Bysheim, AP, gjorde slike fellesframlegg om tilleggspunkter til formannskapet sin innstilling 
(på vegne av AP, H, KRF, MDG, SP og V):  
 
Fellesframlegg 1 
"1. Verbalforslag: 
KARTLEGGING AV SKULEVEGAR 
Det vert sett i gang kartlegging av skulevegar på Osterøy. Kartarbeidet skal basere seg på kjente data, 
og vise geografiske opptaksgrenser for skulane (nærskuleprinsippet), registrerte busstopp, 2/4 km-
grense langs veg frå skulane, g/s-vegar, og trafikale data som ulykker, ÅDT og fartsgrense. Dette skal 
vere eit grunnlagsarbeid for vedtak i sak 084/16 (ny vurdering av kommunale retningslinjer om fri 
skuleskyss på grunn av særleg farleg eller vanskeleg skuleveg) og vil òg vere nyttig for arbeid med 
rullering av handlingsdelen av trafikksikringsplanen ref. vedtak i HS. 31.10.18. 
 
 
2. Verbalforslag:  
1. Med utgangspunkt i HS-sak 058/18 (fond for utvikling i Osterøy kommune - «Nærings- og 
utviklingsfond»), vert det sett ned ei adhoc-komité som innan første kvartal skal utarbeide framlegg 
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til føremål og forvalting av Nærings- og utviklingsfondet. Arbeidsgruppa skal vere samansett av 
representantar for administrasjonen, tre medlemmer frå heradstyret og ressurspersonar frå 
kompetansemiljø og næringsliv, lokalt og/eller frå Bergensregionen. 
2. Arbeidsgruppa skal legga fram ein plan for etablering og grunnfinansiering – frå fondsmidlar - av 
ein framtidsretta arena for utvikling av næringslivet i Osterøy innan områda industri, landbruk, 
havbruk, reiseliv og fornybar. Tiltaket skal omfatte eit vidt spekter av tilbod, frå gründervegleiing til 
utvikling av nye produkt og tenester. 
3. Arbeidsgruppa skal vurdere etablering av ein frivilligsentral – samlokalisert med arena for 
næringsutvikling. 
4. Føremål, forvalting og plan for etablering av arena for næringsutvikling skal vedtakast av 
heradstyret. 
5. Arena for næringsutvikling skal evaluerast etter 2 år i drift. 
 
3. Osterøy kommune søkjer medlemskap i Klimapartnere Hordaland våren 2019. Kommunen har det 
siste året vore observatør og vert no invitert inn som ein av tre nye kommunar i nettverket av private 
og offentlege verksemder i Hordaland. Målet med medlemskapet i Klimapartnere er å redusere 
klimagassutslepp og stimulere til grøn samfunns- og næringsutvikling. I kommunen sitt arbeid med 
desse måla, vil kommunen søkje statlege Klimasats-midlar. 
 
4. Heradstyret ber rådmannen i første kvartal 2019 starta arbeidet med prosjekt for utvikling og 
utbygging av tilbod om forsterka omsorgsbustader i Osterøy («Omsorg+»). 
Bustadane skal lokaliserast på kommunal eigedom ved Osterøytunet. 
Etter ein innleiande forstudie, skal planlegging (reguleringsplan) og prosjektering gjennomførast 
parallelt. 
Heradstyret set av ei førebels ramme på 2 mill. kr for tiltaket for budsjettåret. 
Heradstyret føreset at prosjektet samla er nyskapande gjennom val av arkitektur (estetikk og 
funksjon), teknologiske løysingar (velferdsteknologi, smarthusteknologi), energieffektivitet (plusshus) 
og val av berekraftige material og løysingar. 
Rådmannen skal i heradstyremøte våren 2019 gjera greie for føresetnader, rammer og plan for 
arbeidet. 
 
5. Dei to stillingane ved Osterøy ungdomsskule, som i framlagt budsjett frå Rådmann er teke ut, vert 
vidareført. 
Inndekning: disposisjonsfond. 
Gitt den økonomiske situasjonen Osterøy kommune er i, og dei nedskjeringane som vert gjennomført 
i alle sektorar, kan ikkje Osterøy Ungdomsskule legga til grunn at stillingane vert vidareført i 
budsjettet for 2020." 
 
 
Fellesframlegg 2  
"Dei to stillingane ved Osterøy ungdomsskule, som i framlagt budsjett frå Rådmann er teke ut, vert 
vidareført. 
Inndekning: disposisjonsfond. 
Gitt den økonomiske situasjonen Osterøy kommune er i, og dei nedskjeringane som vert gjennomført 
i alle sektorar, kan ikkje Osterøy Ungdomsskule legga til grunn at stillingane vert vidareført i 
budsjettet for 2020. 
 
 
Verbal: 
KARTLEGGING AV SKULEVEGAR 
Det vert sett i gang kartlegging av skulevegar på Osterøy. Kartarbeidet skal basere seg på kjente data, 
og vise geografiske opptaksgrenser for skulane (nærskuleprinsippet), registrerte busstopp, 2/4 km-
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grense langs veg frå skulane, g/s-vegar, og trafikale data som ulykker, ÅDT og fartsgrense. Dette skal 
vere eit grunnlagsarbeid for vedtak i sak 084/16 (ny vurdering av kommunale retningslinjer om fri 
skuleskyss på grunn av særleg farleg eller vanskeleg skuleveg) og vil òg vere nyttig for arbeid med 
rullering av handlingsdelen av trafikksikringsplanen ref. vedtak i HS. 31.10.18." 
 
Framlegget vart trekt før avrøysting.  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 
Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for FRP frå kl. 19.07 - kl. 19.11. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte mellom ordføraren og gruppeleiarane i KRF, 
MDG, V, H og AP frå kl. 19.14 - kl. 19.18. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Kjersti Vevatne, V, trakk sitt framlegg om kartlegging av skulevegar.  
 
Johannes Bysheim, AP, trakk sine framlegg om lærarstillingane på ungdomsskulen. 
 
Kari Mjøs, KRF, trakk dei to verbalforslaga om utviklings- og næringsfond og medlemskap i 
Klimapartner på vegne av KRF.    
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for FRP frå kl. 19.23 - kl. 19.30.  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slike framlegg:  
 
Havbruksfondet og vedlikehald av kommunale vegar  
"Resterande midlar frå havbruksfondet etter at alt er fordelt, vert nytta til vedlikehald av kommunale 
vegar." 
 
Kartlegging av skulevegar på Osterøy  
"Det vert sett i gang kartlegging av skulevegar på Osterøy. Saka vert vidare å legge fram for 
trafikksikringsnemnda for vidare arbeid, og deretter seinare for heradsstyret." 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for FRP frå kl. 19.40 - kl.19.45.  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
AVRØYSTINGAR - driftsbudsjett 
 
1. Fellesframlegg 1  
Fellesframlegg 1 med tilleggspunkter til formannskapet si innstilling   
                                                                     -   vart vedteke med 21 røyster (8A, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V) 
                                                                                                  mot 6 røyster (6FRP). 
 
2. Verbalforsalg om reforhandling av intensjonsavtalen om samanslåing  
Kjersti Vevatne, V, sitt verbalforslag - fall med 21 røyster (8AP, 6FRP, 4KRF, 1H, 2SP) 
                                                                          mot 6 røyster (1V, 2MDG, 3H). 
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3. Verbalforsalg om forenkling av søknadsprosessar  
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
4. Verbalforslag om Samfunnsutviklingsfond  
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
5. Budsjettendringar i helse- og omsorg 
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
 
6. Eigedomsskatt  
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
 
7. Vikarar i barnehage  
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
 
8. Båtrute i Indre Osterfjorden  
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
 
9. Havbruksfondet og vedlikehald av kommunale vegar  
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
 
10. Kartlegging av skulevegar på Osterøy  
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Investeringsbudsjett  
 
Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slike framlegg:  
 
Trafikksikring ved Valestrand skule  
"Valestrand skule, trafikksikring vert samla i 2019. rammer for investeringar vert justert tilsvarande." 

Investeringar til sjølvkost  
"Investeringar til sjølvkost vert å tildele konkret i sak til sak, og etter endeleg godkjenning frå 
heradsstyret. Prosjekt i samband med andre vert å tildele etter saksframlegg og godkjenning på 
tilsvarande måte." 
 
Post for kjøp av bilar  
"Post for kjøp av bilar vert strøken. Rammer for investeringsbudsjett vert justert tilsvarande. 
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Post for innløysing av grunn vert fjerna. Innløysing av grunn vert å ta stilling til i sak til sak og etter 
godkjenning frå heradsstyret. Formannskap kan godkjenne kjøp av eigedom dersom summen er 
innanfor rammene som formannskapet har fått tildelt frå heradsstyret." 
 
Njåstadvegen 
"Njåstadvegen. Midlar til ny bru vert å tildele etter konkret sak."  
 
Veg til Stokken/ Furnes/ Heimvik 
"Veg til Stokken/ Furnes/ Heimvik: heradsstyret set av kr 150 000 til prosjektering og anbodsrunde. 
Investeringsbudsjettet vert endra tilsvarande." 
 
Bustader "Omsorg +" 
"Bustader Omsorg+ vert flytta opp under kritiske prosjekt. Finansieringsrammer vert å kome tilbake 
til i seinare sak." 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
AVRØYSTINGAR - investeringsbudsjett 
 
1.Trafikksikring ved Valestrand skule 
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 

2.Investeringar til sjølvkost  
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 

3. Post for kjøp av bilar 
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
 
4. Njåstadvegen 
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
 
5. Veg til Stokken/ Furnes/ Heimvik 
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
 
6. Bustader "Omsorg +" 
Alf Terje Mortensen, FRP, sitt verbalforslag  - fall med 21 røyster (8AP, 4H, 4KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                   
                                                                                        mot 6 røyster (6FRP). 
 
AVRØYSTING – endeleg  
Formannskapet sitt framlegg med slike endringar som vedtekne i møtet     -  samrøystes vedteke.  
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HS - 094/18 VEDTAK: 

      
“Budsjett for 2019 med investeringsplan 2019 til 2022 vert vedteke på grunnlag av rådmannen si 
saksutgreiing til formannskapet inkludert budsjettdokument og hovudoversikter, formannskapet si 
tilråding og med slike driftsrammer for 2019 og med slike endringar som vedteke i møtet 12.12.18: 

Sum rammeområda inkl. sjølvkost   463 083  

 

Midlar til fordeling (frå 1A)                449  159                                             

  

Rådmannen/stabsseksjonar              40 580  

     

IKTNH *                 5 400  

Oppvekst, undervisning og 

kultur  

            194 067  

Helse, omsorg og sosial              183 764  

Samfunnsutvikling teknisk 

drift, plan, teknisk 

forvaltning, brann og 

redning, reinhald)   

               47 872  

 Sjølvkostområda 

(gebyrfinansiert)  

             -  8 600  

 

* Dette er mva-utgift. Den motsvarast av tilsvarande inntekt (mva-kompensasjon) på Sentrale postar. 

1. Alle kommunale avgifter, gebyr, betalingssatsar og vederlag vert auka med 3 % frå 01.01.19 med 
mindre anna er nemnd særskild i budsjettpremissane, dette vedtaket eller andre reglar som fylgjer 
av lov eller føresegn.  

2. Føresegner for tømming av slamavskiljarar, tette tankar m.v. for Osterøy kommune vert, i 
medhald av Lov av 13.03.1981 nr. 6 om vern mot forureining og om avfall(Forureinsingslova) § 26, 
3. ledd, § 30, 2. og 3. ledd og §34, endra i tråd med vedlagde framlegg datert 13.11.2018, gjeldande 
frå 01.01.2019. 
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3. Med verknad frå 01.01.2019 vert gebyr- og avgiftssatsane innan dei tekniske tenestene vatn, 
avlaup, slam, og feiing (sjølvkost) endra/fastsett i tråd med vedlagte dokument: «Framlegg til 
gebyr Tekniske tenester 2019» 

4. Gebyrsatsane for tekniske forvaltningstenester vert endra/fastsett frå 1.1.19 i tråd med vedlagte 
dokument: «Gebyrregulativ 2019 Plan-teknisk forvaltning  - framlegg». 

5. Renovasjonsgebyr. 
 a. Osterøy kommune vedtek at BIR Privat AS får delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av 
avfallsgebyret på vegne av Osterøy kommune, jfr § 12 i Forskrift om handtering av avfall frå 
hushaldning. 
 b. Prisen på renovasjonstenesta for 2019 vert sett ned med 0,5 %, med unntak av eigendelen for 
levering til gjenvinningsstasjonane og einskilde tenester utanfor standard renovasjon. Desse vert 
uendra. Kommunal påslag vert sett til kr 12. 
c. Osterøy kommune vedtek avfallsgebyr i tråd med vedlagte prismatrise i dokumentet: 
Renovasjonsgebyr Osterøy kommune 2018. 
 

6. Satsane for foreldrebetaling i barnehage vert halde i samsvar med statlege føringar i 
statsbudsjettet (maksimalpris). 

7. Betalingssatsane for Skulefritidsordning (SFO) vert slik: 
a. Mindre enn 9 timar veke                    kr.1 395 (uendra) 
b. 9-15 timar veke                                     kr.1 695 (uendra) 
c. Meir enn 15 timar veke                       kr.1 995 (uendra) 

8. Brukarbetaling for kulturskulen vert sett til kr 4 300 pr år (uendra). 

9. Fribeløp og eigendelar for kommunale helse- og omsorgstenester vert fastsett i samsvar med I-
rundskriv for 2019 frå helse- og omsorgsdepartementet.  

10. Husleige i kommunale bygg for løpande avtalar vert auka tilsvarande endringa i 
konsumprisindeks sidan siste regulering, så langt  anna ikkje følgjer av tidlegare vedtak i 
heradsstyret eller lov/føresegn. Ved inngåing av nye leigeavtalar vert husleiga tilpassa 
marknadspris. 

11. Låneopptak (nye lån) til finansiering av investeringsprosjekt budsjettert i 2019 vert kr 70,4 
millionar, herav sjølvkostlån kr 23,4 millionar. 
 
12. Låneopptak til formidlingslån (Husbanken) vert sett til kr 8 millionar. 

13. Heradsstyret vedtek gjeldande låneportefølje for Osterøy kommune som følgjer som vedlegg til 
saka. Rådmannen står fritt til å betale budsjetterte avdrag på dei låna rådmannen finn det 
føremålstenleg, uavhengig av opprinneleg vedtak. 

14. Eigedomsskatt vert vidareført på alle eigedomar i Osterøy kommune for 2019. 
a. Eigedomsskattesatsen vert sett til 7 promille (lova sin maksimalsats).   
b. Eigedomsskattesatsen for bustad- og fritidseigedomar vert sett til 4,15 promille,  jfr. 
eigedomsskattelova paragraf 12 bokstav a.  
c. Botnfrådrag for bustaddelen på eigedomar vert sett til kr 0. 
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d. Det vert nytta formuesverdiar frå Skatteetaten som grunnlag for eigedomsskattegrunnlaget for 
bustadeigedomar der slike verdiar ligg føre 
e. Klagenemnda for eigedomsskatt får kompetanse til å handsama klager etter paragraf 19 i 
eigedoms-skattelova, jfr. paragraf 20 i eigedomsskattelova. 

15. Saker som kan medføra endring av dei vedtekne budsjettrammene skal leggjast fram for 
formannskap/heradsstyre til avgjerd før tiltak vert sett i verk. 

16. Rådmannen har framleis fullmakt til å gjera unntak i særskilde høve. I slike høve skal 
formannskapet/heradsstyret snarast orienterast om dette. 

17. Budsjettoverskridingar skal dekkast innan eige budsjettområde. 
 

18. Budsjettramma til Kyrkjeleg Fellesråd vert sett til kr 5,4 millionar inkl kommunal tenesteyting. 

 

Midlar vert teke frå disposisjonsfondet, og fordelt slik: 

 

Kjøken på Osterøytunet: 725.000,- 

Driftstilskot til fysioterapi 181.000,- 

Vikarar barnehage 500.000,- 

Båtrute i Osterfjorden 276.250,- 

 

 

Tilleggspunkt  

Heradsstyret legg formannskapet si tilråding til drifts- og investeringsbudsjett til grunn, med desse 

tilleggspunkta: 

 

1. Omsorg +  

Heradstyret ber rådmannen i første kvartal 2019 starta arbeidet med prosjekt for utvikling og 

utbygging av tilbod om forsterka omsorgsbustader i Osterøy («Omsorg+»). 

Bustadane skal lokaliserast på kommunal eigedom ved Osterøytunet. 

Etter ein innleiande forstudie, skal planlegging (reguleringsplan) og prosjektering gjennomførast 

parallelt. 

Heradstyret set av ei førebels ramme på 2 mill. kr for tiltaket for budsjettåret. 

Heradstyret føreset at prosjektet samla er nyskapande gjennom val av arkitektur (estetikk og 

funksjon), teknologiske løysingar (velferdsteknologi, smarthusteknologi), energieffektivitet 

(plusshus) og val av berekraftige material og løysingar. 

Rådmannen skal i heradstyremøte våren 2019 gjera greie for føresetnader, rammer og plan for 

arbeidet. 

 

2. Investeringsbudsjett  - infrastrukturutbygging   

Det vert sett av kr 2 mill. til infrastrukturutbygging. 
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3. Verbalforsalg: Medlemskap, Klimapartner 

Osterøy kommune søkjer medlemskap i Klimapartnere Hordaland våren 2019. Kommunen har det 

siste året vore observatør og vert no invitert inn som ein av tre nye kommunar i nettverket av 

private og offentlege verksemder i Hordaland. Målet med medlemskapet i Klimapartnere er å 

redusere klimagassutslepp og stimulere til grøn samfunns- og næringsutvikling. I kommunen sitt 

arbeid med desse måla, vil kommunen søkje statlege Klimasats-midlar. 

 

4.Verbalforslag: Kartelgging av skulevegar  

Det vert sett i gang kartlegging av skulevegar på Osterøy. Kartarbeidet skal basere seg på kjente 

data, og vise geografiske opptaksgrenser for skulane (nærskuleprinsippet), registrerte busstopp, 

2/4 km-grense langs veg frå skulane, g/s-vegar, og trafikale data som ulykker, ÅDT og fartsgrense. 

Dette skal vere eit grunnlagsarbeid for vedtak i sak 084/16 (ny vurdering av kommunale 

retningslinjer om fri skuleskyss på grunn av særleg farleg eller vanskeleg skuleveg) og vil òg vere 

nyttig for arbeid med rullering av handlingsdelen av trafikksikringsplanen ref. vedtak i HS. 

31.10.18. 

5. Verbalforslag: Arbeidsgruppe for Nærings- og uviklingsfondet  

1.Med utgangspunkt i HS-sak 058/18 (fond for utvikling i Osterøy kommune - «Nærings- og 

utviklingsfond»), vert det sett ned ei adhoc-komité som innan første kvartal skal utarbeide 

framlegg til føremål og forvalting av Nærings- og utviklingsfondet. Arbeidsgruppa skal vere 

samansett av representantar for administrasjonen, tre medlemmer frå heradstyret og 

ressurspersonar frå kompetansemiljø og næringsliv, lokalt og/eller frå Bergensregionen. 

 2. Arbeidsgruppa skal legga fram ein plan for etablering og grunnfinansiering – frå fondsmidlar - av 

ein framtidsretta arena for utvikling av næringslivet i Osterøy innan områda industri, landbruk, 

havbruk, reiseliv og fornybar. Tiltaket skal omfatte eit vidt spekter av tilbod, frå gründervegleiing 

til utvikling av nye produkt og tenester. 

3. Arbeidsgruppa skal vurdere etablering av ein frivilligsentral – samlokalisert med arena for 

næringsutvikling. 

4. Føremål, forvalting og plan for etablering av arena for næringsutvikling skal vedtakast av 

heradstyret. 

5. Arena for næringsutvikling skal evaluerast etter 2 år i drift. 

 

 6. Verbalforslag: Kommunale kjøretøy 
Alle nye kjøretøy i kommunen skal vera nullutslepp. Om det kan sannsynleggjerast at bruk av 
nullutslepp-køyretøy aukar negative konsekvensar for helse og tryggleik i samband med løysing av 
kommunale oppgåver / oppdrag, skal fossile kjøretøy vurderast. Det skal leggjast til rette for ein 
ladeinfrastruktur som sikrar tenleg bruk av kommunale nullutslepp køyretøy." 

7. Verbalforslag: Kjeldesortering 
Osterøy kommune innfører kjeldesortering i heile si verksemd innanfor tilbodet av fraksjonar til 
vår avtalepart, BIR Bedrift. Eksempel på fraksjonar er papir, plast, metall, glas, batteri, m.fl. Det 
skal og på sikt leggast til rette god handtering av biologisk avfall (t.d. gjennom kompostering). 
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8. Lærarstillingane på Osterøy ungdomsskule   

Dei to stillingane ved Osterøy ungdomsskule, som i framlagt budsjett frå Rådmann er teke ut, vert 

vidareført. 

Inndekning: disposisjonsfond. 

Gitt den økonomiske situasjonen Osterøy kommune er i, og dei nedskjeringane som vert 

gjennomført i alle sektorar, kan ikkje Osterøy Ungdomsskule legga til grunn at stillingane vert 

vidareført i budsjettet for 2020." 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

095/18: Budsjettjusteringar 2018 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

“Lønsreserven for 2018 kr 4 750 000 vert fordelt slik på sektorrammene: 

· Rådmannen/stabsseksjonar                    kr    500 000 
· Helse, omsorg og sosial                            kr 1 480 000 
· Oppvekst, undervisning og kultur          kr 2 050 000 
· Miljø og teknikk                                         kr    110 000 

Motposten er lønnsreserven på sentrale sentrale postar. 

Justering av investeringsbudsjettet for 2018: 

Investeringsbudsjettet vert justert ned i høve til vedlagte oversikt der samla investeringsløyving 
vert redusert med kr  41 380 000,- i 2018 der kr 19 400 000,- gjeld sjølvkostområdet og resten kr  
21 980 000,- gjeld ordinære investeringsprosjekt.» 

  

 

12.12.2018 HERADSSTYRET 

AVRØYSTING  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 

HS - 095/18 VEDTAK: 

"Lønsreserven for 2018 kr 4 750 000 vert fordelt slik på sektorrammene: 

· Rådmannen/stabsseksjonar                    kr    500 000 
· Helse, omsorg og sosial                            kr 1 480 000 
· Oppvekst, undervisning og kultur          kr 2 050 000 
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· Miljø og teknikk                                         kr    110 000 

Motposten er lønnsreserven på sentrale sentrale postar. 

Justering av investeringsbudsjettet for 2018: 

Investeringsbudsjettet vert justert ned i høve til vedlagte oversikt der samla investeringsløyving 
vert redusert med kr  41 380 000,- i 2018 der kr 19 400 000,- gjeld sjølvkostområdet og resten kr  
21 980 000,- gjeld ordinære investeringsprosjekt." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

096/18: Mellombels byggje- og tiltaksforbod  for deler av Votlo der det kan oppstå fare for 

naturskade 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Framlegg til vedtak: 

1. Med heimel i naturskadelova § 22 vert det nedlagt mellombels byggje- og tiltaksforbod i 
angitt sone på Votlo, vist på vedlagd kart. Forbodet gjeld og for tiltak som elles er unnateke 
søknadsplikt. Forbodet gjeld heile eller deler av fylgjande gbnr: 69/90, 60/72, 60/9, 60/124, 
60/139, 60/4, 60/130, 60/114 og 60/3. 

2. Forbodet gjeld ikkje for sikringstiltak i regi av kommunen, prosjektert i samsvar med  NVE sine 
vilkår. 

 
3. Kommunen kan vurdere å gje løyve til mindre tiltak etter søknad. Søknad må sendast 

kommunen for handsaming.  
4. Handsaming av søknader om mindre tiltak vert delegert administrasjonen for avgjerd. 
5. Forbodet gjeld frå vedtaksdato og ut året 2020. 

 

   

12.12.2018 HERADSSTYRET 

Det vart delt ut to dokument i saka:  
- Tilsvar på merknader til mellombels tiltaksforbod Votlo – naturskade  
- Brev frå politiet angåande skredet på Votlo 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
 

HS - 096/18 VEDTAK: 



23 
 

"Med heimel i naturskadelova § 22 vert det nedlagt mellombels byggje- og tiltaksforbod i angitt 
sone på Votlo, vist på vedlagd kart. Forbodet gjeld og for tiltak som elles er unnateke søknadsplikt. 
Forbodet gjeld heile eller deler av fylgjande gbnr: 69/90, 60/72, 60/9, 60/124, 60/139, 60/4, 
60/130, 60/114 og 60/3. 

1. Forbodet gjeld ikkje for sikringstiltak i regi av kommunen, prosjektert i samsvar med  NVE 
sine vilkår. 

2. Kommunen kan vurdere å gje løyve til mindre tiltak etter søknad. Søknad må sendast 
kommunen for handsaming.  

3. Handsaming av søknader om mindre tiltak vert delegert administrasjonen for avgjerd. 
4. Forbodet gjeld frå vedtaksdato og ut året 2020." 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

097/18: Kommunen sitt ansvar for tilsyn med sal av tobakksvarer - innføring av årleg gebyr 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Det vert i medhald av Tobakksskadelova, § 10, jfr. Tobakkssalsforskrifta § 24, fastsett slike satsar 
for tilsynsavgift for utsalsstader for tobakksvarer og tobakkssurrogat til forbrukar: Årleg avgift kr 
3500,- og for mellombels salsstad: kr 600,- med verknad frå 2019.  

Avgiftssatsane vert justerte kvart år i tråd med sentralt fastsette satsar.» 

   

   

21.11.2018 FORMANNSKAPET 

Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Rådmannen sitt framlegg vert vedteke med følgande 
endring: beløpet for faste salsstader vert sett til kr 3000 kr." 
 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting 
Rådmannen sitt framlegg  -  7 røyster (1KRF,2AP,1MDG,1H,1SP,1V) 
Alf T. Mortensens sitt framlegg               -  2 røyster (2FRP) 
 
 

FS - 121/18 VEDTAK: 

Innstilling til heradsstyret: 

«Det vert i medhald av Tobakksskadelova, § 10, jfr. Tobakkssalsforskrifta § 24, fastsett slike satsar 
for tilsynsavgift for utsalsstader for tobakksvarer og tobakkssurrogat til forbrukar: Årleg avgift kr 
3500,- og for mellombels salsstad: kr 600,- med verknad frå 2019.  

Avgiftssatsane vert justerte kvart år i tråd med sentralt fastsette satsar.» 
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12.12.2018 HERADSSTYRET 

AVRØYSTING 
 Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
 
 

HS - 097/18 VEDTAK: 

«Det vert i medhald av Tobakksskadelova, § 10, jfr. Tobakkssalsforskrifta § 24, fastsett slike satsar 
for tilsynsavgift for utsalsstader for tobakksvarer og tobakkssurrogat til forbrukar: Årleg avgift kr 
3500,- og for mellombels salsstad: kr 600,- med verknad frå 2019.  

Avgiftssatsane vert justerte kvart år i tråd med sentralt fastsette satsar.» 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

098/18: Kommunestyre- og fylkestingvalet 2019 - røystekrinsinndeling og røystetider  

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Valtinget 09.11.2019 vert halde på desse stadene og med slike opningstider: 

Lonevåg krins 
Haus krins 

Lonevåg skule 
Skulebygget, gymnastikksalen 

Kl. 12.00 – kl. 
20.00 
Kl. 12.00–  kl. 
20.00 

Bruvik krins Bruvik helselag sitt fellesrom i 
aldersbustadene 

Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Hauge krins Skulebygget Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Fotlandsvåg krins Skulebygget Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Valestrand krins Skulebygget, gymnastikksalen Kl. 12.00–  kl. 
20.00 
 

 

  

   

07.11.2018 VALSTYRET 

AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
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VS - 003/18 VEDTAK: 

«Valtinget 09.11.2019 vert halde på desse stadene og med slike opningstider: 

Lonevåg krins 
Haus krins 

Lonevåg skule 
Skulebygget, gymnastikksalen 

Kl. 12.00 – kl. 
20.00 
Kl. 12.00–  kl. 
20.00 

Bruvik krins Bruvik helselag sitt fellesrom i 
aldersbustadene 

Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Hauge krins Skulebygget Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Fotlandsvåg krins Skulebygget Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Valestrand krins Skulebygget, gymnastikksalen Kl. 12.00–  kl. 
20.00 

 

 

12.12.2018 HERADSSTYRET 

AVRØYSTING 
Valstyret si innstilling vart samrøystes vedteke (under føresetnad av at datoen i framlegget vert retta 
til korrekt dato: 09.09.2019).  
 
 
 

HS - 098/18 VEDTAK: 

"Valtinget 09.09.2019 vert halde på desse stadene og med slike opningstider: 

Lonevåg krins 
Haus krins 

Lonevåg skule 
Skulebygget, gymnastikksalen 

Kl. 12.00 – kl. 
20.00 
Kl. 12.00–  kl. 
20.00 

Bruvik krins Bruvik helselag sitt fellesrom i 
aldersbustadene 

Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Hauge krins Skulebygget Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Fotlandsvåg krins Skulebygget Kl. 12.00 – kl. 
20.00 

Valestrand krins Skulebygget, gymnastikksalen Kl. 12.00–  kl. 
20.00" 
 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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099/18: Kjellaren Restaurant AS - søknad om skjenkeløyve i samband med ny medeigar i 

verksemda 

 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

”I medhald av alkohollova §§ 1-4a og b, 1-6, 1-7, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 4-2 og 4-4 vert det gjeve allment 
skjenkeløyve for all alkoholhaldig drikk, gruppe 1, 2 og 3 for Kjellaren Restaurant AS, Valestrand  
Løyvehavar: Kjellaren Restaurant AS, org.nr. 815 484 452.  
 
Styrar: Adnan Rauf Kadir, f. 26.06.1966, og stedfortredar Edvard Horsås, f. 21.05.1982, vert 
godkjende. Type verksemd: Restaurant/bar.  
 
Maks. skjenketid alkohol gruppe 1 og 2:                            kl. 08.00 – kl. 01.00.  
Skjenketid alkohol gruppe 3 (drikk med 22 – 60%  
alkoholinnhald) alle dagar:                                                    kl. 13.00 – kl. 01.00  
 
Vidare vert det gjeve allment skjenkeløyve for all alkoholhaldig drikk på avskjerma uteområde. 
Skjenketid for uteservering alkohol gruppe 1 og 2:         kl. 10.00 – kl. 01.00.  
Alkohol gruppe 3 (drikk med 22 – 60%  
alkoholinnhald) alle dagar:                                                    kl. 13.00 – kl. 01.00  
 
Løyveperiode: 13.12.2018 – 30.09.2020.” 

   

   

07.11.2018 FORMANNSKAPET 

AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.  
 

FS - 115/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

”I medhald av alkohollova §§ 1-4a og b, 1-6, 1-7, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 4-2 og 4-4 vert det gjeve allment 
skjenkeløyve for all alkoholhaldig drikk, gruppe 1, 2 og 3 for Kjellaren Restaurant AS, Valestrand  
Løyvehavar: Kjellaren Restaurant AS, org.nr. 815 484 452.  
 
 
Styrar: Adnan Rauf Kadir, f. 26.06.1966, og stedfortredar Edvard Horsås, f. 21.05.1982, vert 
godkjende. Type verksemd: Restaurant/bar.  
 
Maks. skjenketid alkohol gruppe 1 og 2:                            kl. 08.00 – kl. 01.00.  
Skjenketid alkohol gruppe 3 (drikk med 22 – 60%  
alkoholinnhald) alle dagar:                                                    kl. 13.00 – kl. 01.00  
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Vidare vert det gjeve allment skjenkeløyve for all alkoholhaldig drikk på avskjerma uteområde. 
Skjenketid for uteservering alkohol gruppe 1 og 2:         kl. 10.00 – kl. 01.00.  
Alkohol gruppe 3 (drikk med 22 – 60%  
alkoholinnhald) alle dagar:                                                    kl. 13.00 – kl. 01.00  
 
Løyveperiode: 13.12.2018 – 30.09.2020.” 

 

 

12.12.2018 HERADSSTYRET 

AVRØYSTING  
Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 25 røyster (7AP, 6FRP, 4H, 3KRF, 2SP, 2MDG, 1V)                  
                                                                               mot 2 røyster (1AP, 1KRF).   
 
 

HS - 099/18 VEDTAK: 

”I medhald av alkohollova §§ 1-4a og b, 1-6, 1-7, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 4-2 og 4-4 vert det gjeve allment 
skjenkeløyve for all alkoholhaldig drikk, gruppe 1, 2 og 3 for Kjellaren Restaurant AS, Valestrand  
Løyvehavar: Kjellaren Restaurant AS, org.nr. 815 484 452.  
 
Styrar: Adnan Rauf Kadir, f. 26.06.1966, og stedfortredar Edvard Horsås, f. 21.05.1982, vert 
godkjende. Type verksemd: Restaurant/bar.  
 
Maks. skjenketid alkohol gruppe 1 og 2:                            kl. 08.00 – kl. 01.00.  
Skjenketid alkohol gruppe 3 (drikk med 22 – 60%  
alkoholinnhald) alle dagar:                                                    kl. 13.00 – kl. 01.00  
 
Vidare vert det gjeve allment skjenkeløyve for all alkoholhaldig drikk på avskjerma uteområde. 
Skjenketid for uteservering alkohol gruppe 1 og 2:         kl. 10.00 – kl. 01.00.  
Alkohol gruppe 3 (drikk med 22 – 60%  
alkoholinnhald) alle dagar:                                                    kl. 13.00 – kl. 01.00  
 
Løyveperiode: 13.12.2018 – 30.09.2020.” 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

100/18: Revisjon av Temaplan for trafikksikring 2016 - 2020, handlingsdelen, punkt C til H - 

oppnemning av arbeidsgruppe 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Rådmannen gjer ikkje framlegg. 
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12.12.2018 HERADSSTYRET 

      

Valnemnda gjorde slikt framlegg om oppnemning av medlemmer til arbeidsgruppa:  
"Hjalti Gislason, H  
Annbjørg Herland, KRF 
Robert Eikeland, A 
Sigmund Faugstad, FRP 
Turid B. Njåstad, SP" 
 
AVRØYSTING  
Innstillinga frå valnemnda vart samrøystes vedteke.  
 
 

HS - 100/18 VEDTAK: 

Vald arbeidsgruppe med fem medlemmer med oppgåve å revidere Temaplan for trafikksikring sin 
handlingsdel, punkt C til H: 
 
"Hjalti Gislason, H 
Annbjørg Herland, KRF 
Robert Eikeland, A 
Sigmund Faugstad, FRP 
Turid B. Njåstad, SP" 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

101/18: Interpellasjon - sosialhjelp og barnetrygd 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Rådmannen gjer ikkje framlegg. 

 

12.12.2018 HERADSSTYRET 

Sakspapira vart delt ut i møtet.  
------------------------------------------ 
Interpellanten stilte eit spørsmål til rådmannen om saka: "Kva økonomiske konsekvensar får det for 
kommunen dersom ein ikkje reknar barnetrygd som inntekt for dei familiane som får sosialhjelp?" 
 
Rådmannen skal kome tilbake med svar i neste møte.  
 
------------------------------------------------------------------ 
Det vart ikkje gjort vedtak i tilknyting til interpellasjonen.  
------------------------------------------------------------------ 
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---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
Andre saker og spørsmål  

Hjalti Gislason, H, meldte to saker til møtet.  
 
 
1.Tilkopling til kommunalt VA-anlegg. 
  
 
Hjalti Gislason, H, gjorde slikt framlegg om tilkopling til kommunalt VA-anlegg:  
 
"Grensa for kva som er innanfor "nærliggande areal" i plan- og bygningslova §§ 27-1, 2. ledd, 1. 
punktum og 27-2, 2. ledd, 1. punktum vert sett til 200 meter i terreng frå påvist tilkoplingspunkt på 
kommunal leidning til aktuell bygning som ligg på eigedom. Avstandsgrensa vert multiplisert med 
talet på bygningar dersom kommunen stiller krav om samordna tilkopling til kommunale leidningar, 
men likevel slik at enkeltavstand ikkje er over 200 meter per abonnement. Kommunen bør ikkje 
krevja samordna tilkopling for fleire enn fem (5) abonnement per sak.  
Dersom kravet om tilkopling til kommunal leidning etter kommunen sitt skjøn vil vere "forbundet 
med uforholdsmessig stor kostnad", det vil seie over grunnbeløp 2G i Folketrygda per abonnent, eller 
særlege omsyn tilseier det, kan kommunen godkjenne ei anna ordning, jfr. plan- og bygningslova §§ 
27-1. 2. ledd, siste punktum og 27-2, 2. ledd, siste punktum. Normalkostnad for 200 meter grøft vil 
verta lagt til grunn ved kommunen si vurdering." 
  
Hjalti Gislason, H, bad heradsstyret om å ta stilling til om saka skal verte tatt opp til handsaming.  
 
AVRØYSTING – ta saka opp til handsaming   
Hjalti Gislason sitt framlegg                            - fall med 22 røyster (8AP, 6FRP, 4KRF, 2SP, 2MDG).   
                                                                                      mot 5 røyster (4H, 1V).  
                                                                                        
 
Johannes Bysheim, AP, gjorde slikt framlegg:  
"Saka vert sendt til administrasjonen for vurdering." 
 
 
AVRØYSTING - sende saka til administrasjonen  
 
Heradsstyret slutta seg samrøystes til Johannes Bysheim sitt framlegg.  
---------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
VEDTAK:  
 
“Følgjande framlegg om tilkopling til kommunalt VA-anlegg vert sendt til administrasjonen for 
vurdering:  
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Grensa for kva som er innanfor "nærliggande areal" i plan- og bygningslova §§ 27-1, 2. ledd, 1. 
punktum og 27-2, 2. ledd, 1. punktum vert sett til 200 meter i terreng frå påvist tilkoplingspunkt på 
kommunal leidning til aktuell bygning som ligg på eigedom. Avstandsgrensa vert multiplisert med 
talet på bygningar dersom kommunen stiller krav om samordna tilkopling til kommunale 
leidningar, men likevel slik at enkeltavstand ikkje er over 200 meter per abonnement. Kommunen 
bør ikkje krevja samordna tilkopling for fleire enn fem (5) abonnement per sak.  
Dersom kravet om tilkopling til kommunal leidning etter kommunen sitt skjøn vil vere "forbundet 
med uforholdsmessig stor kostnad", det vil seie over grunnbeløp 2G i Folketrygda per abonnent, 
eller særlege omsyn tilseier det, kan kommunen godkjenne ei anna ordning, jfr. plan- og 
bygningslova §§ 27-1. 2. ledd, siste punktum og 27-2, 2. ledd, siste punktum. Normalkostnad for 
200 meter grøft vil verta lagt til grunn ved kommunen si vurdering." 
 
 
 
2. Namnesak: Kvednhusrinden/ Kvernhusrinden 
 
 
Hjalti Gislason, H, gjorde slikt framlegg:  
 
"Kartverket sin klage frå 11. januar 2016, vert teken til følgje og ny skrivemåte for vegnamnet vert 
endra i samsvar med tilrådinga frå Kartverket for: 
1080 Kvednhushusrinden til Kvernhusrinden  
Osterøy kommune sin matrikkelførar vert varsla om dette omgåande."  
 
Hjalti Gislason, H, bad heradsstyret om å ta stilling til om saka skal verte tatt opp til handsaming.  
 
AVRØYSTING –  ta saka opp til handsaming  
Hjalti Gislason sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
------------------------------------------------------------- 
 

VEDTAK:  

 

"Kartverket sin klage frå 11. januar 2016, vert teken til følgje og ny skrivemåte for vegnamnet vert 
endra i samsvar med tilrådinga frå Kartverket for: 
1080 Kvednhushusrinden til Kvernhusrinden  
 
Osterøy kommune sin matrikkelførar vert varsla om dette omgåande."  
 
 

Spørsmål  

 

Sikring og utbetring av rasstad på gamal veg frå Grøtta til Sætre/Vassleitet 

Sigmund Faugstad, FRP, stilte spørsmål om det kan settast i verk sikring og utbetring på rasstaden på  

vegen frå Grøtta til Sætre/ Vassleitet, og viste til brev frå Haldor Fottland, som han leverte til 

ordføraren.  

 

Ordføraren svara at han skulle følgje opp saka.  
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Manglande mobildekning og breiband på Havrå  

Sigmund Faugstad, FRP, stilte spørsmål om utbygging av mobilnett og breiband på Havrå.   

 

Ordføraren svara at utbygging av breiband og fiber er i gang i kommunen no, og at han skal 

undersøke om det føreligg planar om å utvida dekninga også på Havrå.  

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for FRP frå kl. 22.12 - kl.22.18.   

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Ragnar Tyssebotn, FRP, bad om å få kommentere politimeldinga som er retta mot han.  

Ordføraren svara at han ikkje ønskjer omtale om saka i heradsstyret, då det er ei personalsak, 

omfatta av arbeidsmiljølova.  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Til å skrive under møteprotokollen saman med ordførar vart desse valde:  

Silje Midtbø Vevle og Atle Solberg  

 

 

 

 

Lonevåg  17.12.2018  

 

 

 

Marie Koksvik Thorsen 

utvalssekretær 

 

 

 

 

 

 

----------------------------                           ---------------------------------                      -------------------------------- 

Jarle Skeidsvoll                                      Silje Midtbø Vevle                                  Atle Solberg  

ordførar 
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